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بررسی آخرین وضعیت پایانه جدید 

شورا
شرق مهم ترین دستور جلسه دیروز 
شورای شــهر تهران بود که با ارائه 
گزارش توســط رئیس کمیســیون محیط زیست، 
سلامت و خدمات شهری پارلمان شهری آغاز شد. در 
این گزارش ضمــن ارائــه اقدامات انجام شــده و 
تخریب های صورت گرفته در سال های اخیر، مهدی 
پیرهادی از اختصاص 108میلیارد تومان اعتبار به 
این پروژه خبر داد و گفت که مدیریت شهری اهتمام 

ویژه ای برای تکمیل این پروژه دارد. 
مهدی وحــدت کار، مدیرعامل ســازمان پایانه ها و 
پارک ســوارهای شــهرداری تهران هم در حاشیه 
جلسه به خبرنگار همشهری گفت که پس از تأمین و 
تخصیص اعتبار لازم، 6ماه فرصت نیاز است تا پایانه 
جدید شرق تکمیل و بهره برداری شود. او تأکید کرد: 
»مدیریت شــهری توجه ویژه ای به این پروژه دارد؛ 
بنابراین گرچه نمی توان زمــان دقیقی برای افتتاح 
آن پیش بینی کرد، اما قطعا تا پایان سال بهره برداری 

انجام می شود.« 
به گزارش همشهری، به مناســبت هفته سلامت، 
نایب رئیس شورای شهر تهران در ابتدای جلسه یادی 
از شهدای مدافع سلامت و تلاش آنها کرد و در ادامه 

هم به موضوع ضرب و شتم شهردار ناحیه 3منطقه 
19پرداخت و گفت که این حادثه نشــان می دهد 
هدف گذاری شورا و شــهرداری درست بوده است. 
پرویز سروری تأکید کرد: »مبارزه با فساد هزینه دارد 
و ما این هزینه را می پردازیم و مدیریت شهری عزمش 

را برای مبارزه با فساد جزم کرده است.«

بازگشایی گره های ترافیکی 
رئیس کمیسیون محیط زیست، سلامت و خدمات 
شهری شورای شــهر تهران در جریان ارائه گزارش 
بازدید از پایانه جدید شرق گفت که وجود ترمینال 
فعلی در چهارراه تهرانپــارس نه تنها باعث اختلال 
در عبور و مرور وســایل نقلیه و ترافیک شهری در 

محدوده خیابان های دماونــد، تهرانپارس و بزرگراه 
شهید یاسینی شــده، بلکه باتوجه  به قرارگرفتن در 
بافت شــهری، زمینه آلودگی هوا و صوتی را فراهم 
کرده اســت. به گفته مهدی پیرهــادی این پروژه 
)پایانه جدید شرق( با برآورد حدود 10میلیون مسافر 
در ســال، در مجاورت محدوده قانونی شهر و روی 
محورهای اصلی و محل تلاقی معابر شریانی مانند 
بزرگراه های شــهید یاسینی و شــهید زین الدین و 
خیابان دماوند و در زمینی به مســاحت 30هکتار، 
ساخته شده و یکی از بزرگ ترین پایانه های مسافربری 

بین شهری در ایران و منطقه است.

بررسی 14پرونده باغ ها
در ادامه 14پرونده پلاک ثبتی از حیث باغ یا غیرباغ 
بودن بررسی و در نهایت یک پرونده از دستور خارج 
شــد و 13پرونده هم با موافقت اعضای شورای شهر 

تهران رأی باغ گرفتند.

حال رئیس شورای شهر تهران خوب است
نایب رئیس شورای شهر تهران در جمع خبرنگاران 
به وضعیت عمومی مهدی چمران اشــاره و عنوان 
کرد: »دیداری با او داشتم و سرحال بود و امیدواریم 
2یا 3هفته دیگر در صحن حاضر شود.« پرویز سروری 
در ادامه گریزی به کوتاه شدن زمان صدور پروانه زد و 
گفت: »صدور پروانه از اواخر اردیبهشت و اوایل خرداد 
به 2تا 3ماه می رســد که لازمه این کار آن است که 
فرایند، اصلاح و هوشمند سازی  شود و مداخله انسانی 

را به صفر برسانیم.«

بهره برداری از ترمینال جدید شرق تا پایان سال
مهدی پیرهادی: شهرداری تهران برای تکمیل پروژه پایانه شرق 108میلیارد تومان اعتبار اختصاص داده است

مدیریت شهری، پیشتاز 
دانش بنیان شدن در کشور باشد

فضای اقتصــادی و تولیدی کشــورها در 
جهان پرتلاطم امروز بیــش از هر چیز به 
تــاب آوری نیــاز دارد؛ به نحوی که بتواند 
همــگام و همزمان با تحــولات فزاینده و 
شوک های پیش بینی نشده از خود انعطاف پذیری لازم را نشان 
دهد و روبه جلو حرکت کند. در بعُد شــهری نیز دانش فردی و 
جمعی اساس پیشرفت، رفاه و تاب آوری شهرهای فردا به شمار 
می رود. در قرن21، تولید فعال و انتقال و شبکه ســازی دانش 

جایگاه ویژه ای در تمامی عرصه های همزیستی بشری دارد.
آموزش، پژوهش و یادگیری مادام العمر، ساختار جامعه دانشی 
را تعریف می کند. بر همین اســاس و با چنین درکی از شرایط 
جهانی منطقه ای و ملی اســت که رهبری فرزانــه انقلاب در 
راستای تأکیدات مکررشــان درخصوص اقتصاد دانش بنیان، 
شعار امســال را نیز تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین تعیین 
کردند. دولت و شهرداری نیز از واپسین لحظات آغاز سال، تلاش 
خود را به عینیت بخشیدن به این شــعار معطوف کرده است. 
یکی از مجموعه های مدیریتی کشور که می تواند پیشران تولید 
دانش بنیان در کشور باشد، مدیریت شهری است. شهرداران، 
شورای شهر و دیگر مجموعه های مرتبط باید نگرش خود را به 
سمت وسوی شــهر دانش بنیان هدایت و تغییر دهند. اما شهر 
دانش بنیان یک مختصات و چارچوبــی دارد. تمرکز بر ادغام 
فناوری و فعالیت هــای اجتماعی و اقتصــادی و نگاه به دانش 
به عنوان عامل توسعه اساس این حرکت است. دانش در مقایسه 
با دارایی های مشهود ارزش و اهمیت بالاتری دارد؛ چراکه دانش 
تنها کالایی اســت که پس از اســتفاده ارزش آن نه تنها کمتر 

نمی شود، بلکه افزایش می یابد.
توسعه صنعت دانش در یک شــهر، آن شهر را رقابتی می کند، 
استعدادها و ســرمایه گذاری ها را جذب و بســیاری از صنایع 
مرتبط و خدمات وابســته به آنها را گردهــم جمع می کند. در 
فضای مدیریت شهری کشور اغلب شهر دانش بنیان ساده سازی 
شده و شناخت مبهمی از آن وجود دارد؛ درواقع مدیران شهری 
نمی دانند که فاکتورهای اساسی تحقق یک شهر دانش بنیان و 
نهایتا فواید و نتایج ملموس آن چیســت. در این راستا مدیران 
شهری در درجه اول باید دارایی دانش شهر خود را بشناسند و  

بر آن آگاهی و اشراف داشته باشند. 
در برخی شــهرهای کشور مشــاهده می شــود که دانشگاه، 
پژوهشگاه، شرکت دانش بنیان، پارک فناوری و سایر مراکز علمی 
متعدد وجود دارد، همزمان شــهرک های صنعتی و پهنه های 
تولیدی بزرگ نیز وجود دارند، اما این دو عرصه پیوند و ارتباط 
جامع منسجمی با هم ندارند و به نوعی این دو نیز هیچ پیوندی 

با مدیریت شهری ندارند. در 
توسعه شــهری دانش بنیان و 

دانش محور مدیریت شهری و شهرداران باید عامل این اتصال 
و پیوند باشند. 

امیر یزدی 
شهردار منطقه۱۲

صــدور اخطاریــه »ارائــه مجوز تابلــو« از 
ســوی شــهرداری ناحیــه یــک منطقــه۱۲ 
بــرای اصنــاف ایــن ناحیــه، صرفــا بــرای 
مشخص شــدن نصــب تابلــو با مجــوز یا 
بدون اخذ مجوز بوده است. برای نصب 
تابلوی معرفــی صنف، محــدوده رایگان 
برحســب متراژ تابلــو تعیین شــده تا هر 
صنف یا فعالیــت تجــاری و اداری بتواند 

در این محدوده به معرفی خود بپردازد.

نقل قول خبر

عدد خبر

 سیدمحسن طباطبایی مزد آبادی؛ یادداشت
دبیرکل انجمن علمی اقتصاد شهری ایران

شهردار منطقه۱5 تهران گفت: در 5ماه 
گذشــته 6هزار ســرویس کامیــون خاک 
و نخالــه از محــدوده منطقــه به منظــور 
پاکسازی فضاهای شهری و ساماندهی 
نقاط بی دفــاع شــهری جمع آوری شــد. 
ســیدمهدی صبــاغ بــا اشــاره بــه تخلیــه 
خــاک و نخالــه در زمین هــای رها شــده، 
گفــت: از اواخــر آبــان ســال گذشــته تــا 
فروردیــن امســال 7۲هــزار مترمکعــب 
خــاک و نخالــه از 9محــدوده منطقــه 

جمع آوری شده است.

6000
 کامیون

بیش از ۳۰ طرح در بوســتان ســرخه حصار 
در مرکــز ســرمایه گذاری شــهرداری 
تهــران در حــال مطالعــه اســت کــه 
پــس از آن مناقصــه بزرگــی برگــزار و 
۳هزار میلیارد تومان طرح گردشگری در 
این منطقــه اجرا خواهد شــد. در همین 
نزدیکی ایستگاه متروی تهران-پردیس 
هم ساخته می شود. یکی از موانع فعلی 
این اســت که زمین پایانه شرق به بنیاد 
۱5خرداد تعلق دارد و شهرداری در حال 

پیگیری پرونده آن است.

 ۳0
طرح

تذکرات اعضای شورای شهر تهران
  ناصر امانی: اسفند سال گذشته درباره سرقت  اموال عمومی شهر به ویژه پل 
حکیم تذکراتی به شهرداری تهران داده شد و تقاضا کردیم از طریق تعامل و 
هماهنگی با فرمانده تهران بزرگ، عوامل سرقت را شناسایی و معرفی کنند. 
متأسفانه در ایام تعطیلات نوروز هم ســرقت بزرگ تر و پیچیده تری در پل 
طبقاتی صدر اتفاق افتاد و روکش  تزریق بتن در تمام پایه ها به طور کامل سرقت 
شد. به هرحال این سرقت ها حکایت از تداوم سرقت های برنامه ریزی شده و 

القای ترس و ناامنی به شهروندان دارد.
  نرجس سلیمانی: حدود 25تا 40درصد از آب آشامیدنی در مسیر انتقال 
هدر می رود و باتوجه  به بروز تنش آبی نیازمند مدیریت بهینه آبی هستیم و 
بجاست که شرکت خاکریز آب با اهتمام و توجه مدیران شهری در اسرع وقت 
ساختار موجود را ضمن بهینه سازی و ارتقا، به شرکت مادر تخصصی یا سازمان 

مشترک تبدیل کند.
  ســوده نجفی: جابه جایی غیراصولی درختان در منطقه 17صورت گرفته 
است که براساس گزارش کارشناسان در عملیات جابه جایی حدود 72 اصله 
درخت خشک شدند و باید کمیسیون باغ ها وارد عمل شود. همچنین 48اصله 
درخت آسیب ندیدند و از وضعیت 27اصله درخت هم اطلاعی در دست نیست.
  مهدی پیرهادی: حدود 130هزار بیمار تالاسمی و بیماران خاص در کشور 
وجود دارند که نیازمند حمایت و توجه هســتند؛ بنابراین در شرایط کنونی 
ضروری است تا اداره کل سلامت شهرداری تهران به این موضوع ورود کند و 

توجه ویژه ای به این افراد داشته باشد.
  حجت الاسلام سیدمحمد آقامیری: براساس پیش بینی قرارگاه اجتماعی 
حدود 20 تا 22 هزار فرد در معرض آســیب در تهران وجود دارد که تا کنون 
حدود 7هزار نفر جمع آوری شده اند. البته تا جمع آوری کل این افراد راه زیادی 

مانده است و از مدیریت شهری می خواهیم این اقدامات را متوقف نکند.
  نرگس معدنی پور: در آستانه چهلمین سالروز حماسه آزادسازی خرمشهر، 
از شهرداری تهران توقع می رود تا نسبت به برگزاری گرامیداشت این رویداد 
مهم تاریخی اهتمام ویژه داشته باشــد. همچنین لازم است جهت گیری و 
همسوسازی برنامه ها با شعار اعلام شده از سوی مقام معظم رهبری و تبیین 

شعار حماسی »ما مقاوم هستیم« مدنظر شهرداری قرار گیرد.
  مهدی عباسی: باغ گیاه شناسی یک میراث طبیعی و ملی است که باید از آن 
صیانت کنیم و توقع می رود که شهرداری تهران و شهرداری منطقه 22درخصوص 
ساخت مجتمع مسکونی در کنار باغ گیاه شناسی تدبیر کنند. همچنین ضرورت 
دارد در اسرع وقت اقدامات مربوط به ایمن سازی 129ساختمان بسیار پرخطر، 
پایش و کنترل و استانداردسازی تاورین کرین ها و گودهای رهاشده، صورت گیرد.
  احمد صادقی: زمانی که ســوله های مدیریت بحران احداث شد قرار بود 
که آنها محل دپوی اقلام اساسی امدادی برای مواقع بحرانی باشند. با وجود 
مصوبات متعدد شورای شهر، تغییر کاربری پیدا کردند و به ظرفیت سازمان 
مدیریت بحران بازنگشتند؛ بنابراین لازم است شهرداری تهران با همکاری 
هلال احمر این سوله ها را برای دپوی اقلام امدادی درنظر بگیرند و به مکانی 

برای آموزش شهروندان تبدیل شوند.
   سیدجعفر تشکری هاشمی: دیروز ساعت 7:30 ستاد آلودگی هوا تصمیم 
گرفت تا مدارس ابتدایی تعطیل شود؛ این در حالی بود که بسیاری از والدین 
و مسئولان مدارس سردرگم شدند. وقتی می توانیم آلودگی هوا را براساس 
مدل های علمی پیش بینی کنیم، باید به موقع تصمیم گیری شــود؛ بنابراین 
سازمان محیط زیست سکوت نکند و در هفته سلامت، عکس العملی مناسب 

درخصوص آلودگی هوا و ریزگردها نشان دهد.

مکث

 متن کامل را در   
همشهری آنلاین بخوانید

مهدی شایسته اصل
مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران

اصولــی  و  مناســب  نگهــداری  بــرای 
از نــاوگان  متــرو بایــد ســالانه حــدود 
۱۰درصــد ارزش نــاوگان بــرای تعمیــر 
و نگهــداری هزینــه شــود و ایــن میــزان 
بــرای ابنیــه حداقــل ۲درصــد ارزش 
دارایی ها برآورد می شــود، اما متأسفانه 
در ســنوات گذشــته کمتریــن توجــه بــه 
ابنیــه ایســتگاه ها و نگهــداری نــاوگان 

شده است. 


